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De jonge generatie 'is nu aan zet' in

Moergestel

Wil Oerlemans blikt terug op vijf jaar Dorpsraad

MARIEKE VAN GOMPEL

Marieke van Gompel

Moergestel

Oerlemans startte in 1986 in de politiek toen hij lid werd van de Sociale Partij
Moergestel (SPM). Moergestel was in die tijd nog een zelfstandige gemeente.

,,Je kunt wel van de zijkant roepen dat iets niks is. Maar als je iets wilt
veranderen, dan moet je in actie komen", dat motiveerde Wil Oerle-
mans vijf jaar geleden om voorzitter van de Dorpsraad te worden. Af-
gelopen najaar nam hij samen met Ruud van de Ven, met wie hij in
2019 samen in de dorpsraad stapte, afscheid.



Voor SPM deed Oerlemans commissiewerk en zat hij een tijdje in de raad. De
partij werd in 1997 opgeheven, toen Moergestel opging in de gemeente
Oisterwijk.

Na de gemeentelijke herindeling stopte hij een tijdje als raadslid, maar later
sloot hij zich aan bij de PvdA in Oisterwijk. Hij maakte in 2005 mee dat de partij
PRO werd gevormd uit D66, GroenLinks en de PvdA. Onder leiding van fractie-
voorzitter Ad van den Oord zat hij in de raad.

30 april 2009 was een zwarte dag in het leven van de familie Oerlemans, want
op die dag kwam Wils jongste zus Marij om het leven bij de aanslag op Konin-
ginnedag in Apeldoorn. Een auto reed in op een optocht waar ook de konink-
lijke familie deel van uitmaakte, met acht doden tot gevolg. Marij kwam om het
leven en haar dochter raakte gewond. ,,Het overlijden van mijn zus had een
enorme impact op onze familie. Daarna ben ik overal mee gestopt."

Verkeersveiligheid
Hij was lang niet actief in de politiek, maar volgde de ontwikkelingen nog
steeds op de voet. ,,Op een gegeven moment speelden er een aantal dingen op
het gebied van woningbouw, en toen al verkeersveiligheid. Dat werd wel alle-
maal besproken in de raad in Oisterwijk, maar ik vond dat er te weinig Moerge-
stelse inbreng was."

Hij besloot in 2019 samen met de toenmalige fractievoorzitter Ruud van de Ven
van Algemeen Belang (AB) bij de dorpsraad te gaan om de Moergestelse onder-
werpen 'wat meer aan te gaan jagen'. Van de Ven stopte om die reden na drie
termijnen als fractievoorzitter van AB.

Oerlemans en Van de Ven gingen langs bij Oisterwijkse partijen en stelden sa-
men met de gemeente een convenant op, waarmee de dorpsraad een positie
kreeg als adviserend orgaan. Na een inwonersonderzoek besloot de dorpsraad
zich met name te richten op de thema's woningbouw, verkeer en openbaar
groen.

Daarna is er een enquête afgenomen onder inwoners waaruit bleek dat veel
Moergestelnaren zich achtergesteld voelden ten opzichte van Oisterwijk.
,,Oisterwijk kreeg meer stadse principes toegedicht en er leefde het idee dat er
in Oisterwijk veel meer werd geïnvesteerd dan in Moergestel. Terecht of niet,
dat was het gevoel dat overheersend was in Moergestel en werd onderschreven
door het rapport Dorpen, wijken en Buurten in verbinding van 2022."

,,Dat is ook een van de redenen waarom ik toen in de politiek ben gegaan. Je
kunt wel van de zijkant roepen dat iets niks is. Maar als je iets wilt veranderen,
dan moet je in actie komen."

Openbaar groen
Volgens Oerlemans mist de dorpsraad een ruimtelijke, sociale dorpsvisie
waarin alle thema's samenkomen. ,,Het is belangrijk dat alle thema's met raak-



vlakken met het hele leefgebied samenkomen." Die handschoen heeft Samen
Maken We Moergestel opgepakt, die voor de thema's verkeer, woningbouw en
openbaar groen werkgroepen heeft ingericht.

Hij is blij om te zien dat dankzij het lobbywerk het college en de werkgroep Sa-
men Maken We Moergestel nu 'serieus kijken naar de verkeersdrukte en de ver-
keersveiligheid in de kern van Moergestel'.

Hij ziet de meeste voordelen in een verlenging van de ventweg langs de A58 die
via de Akkerweg het dorp ontsluit. Ook zou de Industrieweg volgens hem ver-
lengd moeten worden naar de Heiligeboom met een brug over de Reusel. Maar
welk scenario er ook wordt gekozen, het zal volgens hem 'ergens in Moergestel
pijn gaan doen'. ,,Als we het niet doen zal het alleen maar drukker worden in de
kom."

Aantrekkelijk dorp
Inmiddels zijn verschillende woningbouwprojecten in gang gezet, waardoor er
de komende jaren honderden woningen verrijzen in het dorp. Bijvoorbeeld op
het terrein van camping De Bosfazant en Klooster Nieuwenhof, in de nieuwe
wijk Heiligeboom en op de plek van de oude pastorie. Bij vrijwel al deze projec-
ten heeft de dorpsraad van Moergestel advies gegeven.

Hij wijst erop dat het wel belangrijk is dat de ontwikkelaars zich houden aan de
afspraak om 30 procent sociale huur- en koopwoningen te bouwen, zodat het
dorp aantrekkelijk wordt voor jongeren. ,,In Moergestel zijn de 50-plussers
ruim in de meerderheid. Als jongeren vertrekken lopen we ook het risico voor-
zieningen te verliezen, zoals de middenstand, winkels, dokter, tandarts en scho-
len. Dat heeft gevolgen voor de hele sociale omgeving. Vorig jaar dacht ik: het
wordt nu vijf jaar dat ik dit doe en ik steek er een hoop energie in. Ondertussen
was ik bezig met Stichting OlMO (Olgiate-Moergestel), een uitwisselingspro-
gramma van Moergestelse verenigingen met hun tegenhangers in Italië. Daar-
naast word ik in maart 69 en vind ik het tijd om een stapje terug te doen."

Samen met Ruud van de Ven is hij daarom dit najaar gestopt met de dorpsraad.
,,We zijn er samen ingestapt en we stappen er samen uit." De dorpsraad heeft
op dit moment nog vijf leden en is dus op zoek naar een nieuwe voorzitter. Jef
van de Sande is nu tijdelijk de kartrekker.

Oerlemans wil een toekomstige voorzitter meegeven dat het belangrijk is dat
inwoners de dorpsraad kunnen vinden en dat er regelmatig wordt gedeeld
waar de raad mee bezig is. ,,En ga vooral niet op de stoel van de gemeenteraad
zitten, die is verantwoordelijk voor een besluit. Het is wel belangrijk om de ge-
meenteraad voldoende te voeden, zodat ze een goed besluit kan nemen. De
jonge generatie is nu aan zet, want de toekomst ligt bij de jongeren."


